
Protokół Nr XXVIII/16
z  sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 15 lipca 2016 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, na
Placu  Wolności  1  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  otworzył  obrady  dwudziestej  ósmej  sesji  Rady  Miejskiej
VII kadencji. 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.  

Przewodniczący  Rady Miejskiej  – poprosił,  aby  uczcić  minutą  ciszy  pamięć  ofiar  zamachów  we
Francji. 

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego
składu  rady wynoszącego  15  osób,  stanowi  kworum  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych
uchwał. 

Lista obecności -   stanowi załącznik Nr 1

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

 1/ zmian w budżecie gminy w roku 2016;
 2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2016;
 3/ udzielenia dotacji w 2016 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 
 4/ udzielenie pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego;
 5/ przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2021; 
 6/ Regulaminu utrzymywania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka; 
 7Iszczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów

komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowanie  tych  odpadów  w  zamian  za
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

 8/ terminu częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
 9/ wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez

właścicieli nieruchomości; 
10/ ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku

letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe
jedynie przez część roku; 

11/  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia
wysokości tej opłaty; 

12/ zasad korzystania z otwartego obiektu dysponującego nieckami basenowymi w Bystrzycy Kł.; 
13/ zasad korzystania z kortów tenisa ziemnego w Bystrzycy Kłodzkiej; 

   14/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.
4. Ochrona zabytków w gminie Bystrzyca Kłodzka.
5. Informacja z działalności spółek: ZWIK, ZUK, BCZ.
6. Realizacja inwestycji w gminie.
7. Zatwierdzenie protokołu z sesji.
8. Informacje Burmistrza.
9. Zapytania radnych.

10. Informacje Przewodniczącego Rady.
11. Sprawy różne i wolne wnioski.
12. Zamknięcie obrad.

Zastępca Burmistrza – poprosiła o wykreślenie z porządku obrad z pkt 3 ppkt 5 tj. projektu uchwały
w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2021
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oraz o dodanie  do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli  przystąpienia  Gminy
Bystrzyca Kłodzka do wspólnej realizacji projektu „zakup 4 średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych,
sprzętu ratowniczego oraz do usuwania skutków klęsk żywiołowych dla jednostek Ochotniczych Straży
Pożarnych  zlokalizowanych  w  Gminie  Bielawa,  Gminie  Borów,  Gminie Bystrzyca  Kłodzka,  Gminie
Miejskiej Nowa Ruda oraz Gminie Radków”.

Przewodniczący Rady poddał  wniosek Zastępcy Burmistrza dotyczący wycofania z porządku obrad
projektu uchwały dotyczącego przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla gminy Bystrzyca Kłodzka
na lata 2016-2021 pod głosowanie. 

Rada w obecności  15 radnych,  w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie  wniosek przyjęła.
Przedmiotowy projekt został wycofany z porządku obrad.

Przewodniczący Rady poddał  wniosek  Zastępcy Burmistrza  dotyczący dodania  do porządku obrad
projektu uchwały Rady Miejskiej  w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do
wspólnej realizacji projektu „zakup 4 średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych, sprzętu ratowniczego
oraz  do  usuwania  skutków  klęsk  żywiołowych  dla  jednostek  Ochotniczych Straży  Pożarnych
zlokalizowanych w Gminie Bielawa, Gminie Borów, Gminie Bystrzyca Kłodzka, Gminie Miejskiej Nowa
Ruda oraz Gminie Radków” pod głosowanie. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła.
Przedmiotowy projekt został wprowadzony do porządku obrad w pkt 3 ppkt 5.

Mieczysław Kamiński –  zapytał,  Przewodniczącego Rady jak wygląda realizacja  planu pracy Rady
Miejskiej, gdyż Rada Miejska VII kadencji do chwili obecnej nie ma planu kadencyjnego.
Przewodniczący Rady –  odpowiedział,  że ten temat  zostanie poruszony w pkt  11 porządku obrad
tj. Sprawy różne i wolne wnioski.

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji 
Przewodniczący Rady przystąpił  do realizacji  punktu – „Powołanie sekretarza sesji” i zaproponował,
aby funkcję sekretarza pełnił radny – Leszek Stróż.
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję.

Za  wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji  zgłaszane powinny być na
piśmie. 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016.
Skarbnik – poinformowała, że projekt uchwały zwiększa planowane dochody budżetowe i planowane
wydatki  budżetowe  o  kwotę  6 763,00  zł.  Planowane  dochody  budżetowe  są wynikiem:  zwiększenia
planu w wysokości  7 000,00 zł  w związku z umową darowizny na realizację zadań w zakresie ładu
przestrzennego i gospodarki nieruchomościami, zwiększenia planu w wysokości 700,00 zł w związku
z umową darowizny z Gospodarczego Banku Spółdzielczego w Strzelinie na Bystrzycką Złotą Jesień
z  Muzyką  Organową  i  Kameralną,  zmniejszenia  planu  w  wysokości  17  000,00  zł  w  związku
z  dofinansowaniem  z  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa  Dolnośląskiego  we  Wrocławiu  na
realizację  zadań  w  ramach  konkursu  „Odnowa  Dolnośląskiej  Wsi”,  zwiększenia  planu  w  wysokości
16 063,00 zł w związku z dofinansowaniem z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego
we Wrocławiu na realizację zadań w ramach konkursu „Odnowa Dolnośląskiej Wsi” pod nazwą „Zakup
wyposażenia do świetlicy wiejskiej w Długopolu Zdroju i w Szklarce”. Planowane wydatki budżetowe są
wynikiem: wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych, zwiększenia planu w wysokości
6  000,00  zł  tytułem  wykonania  studium  wykonalności  dla  przedsięwzięcia  pn.  „Zakup  średniego
samochodu  Ratowniczo-Gaśniczego  dla  OSP  w  Starym  Waliszowie,  dokonanych  zmian  wydatków
realizowanych w ramach funduszu sołeckiego, zwiększenia planu w wysokości 52 248,00 zł,  tytułem
dopłat na pokrycie części wkładu własnego w Dolnośląskiej Inicjatywie Samorządowej sp z o.o. Wrocław
realizującej projekt „Rekultywacja dolnośląskich składowisk odpadów komunalnych”, zmian zgłaszanych
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przez  Wydziały  merytoryczne  UMiG  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  celem  urealnienia  planu  realizowanych
wydatków budżetowych.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie zmian w budżecie gminy na rok
2016. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  –  poprosił  o  krótką  informację  na  temat  OSP  w  Zabłociu  –  dobudowa
pomieszczeń  sanitarnych  przy  remizie  OSP  zmniejszenie  na  kwotę  10  400,00  zł.  Planowane  było
55 000 zł zostało 44 600 zł. Radny zapytał czy był tam przetarg i czy w związku z tym zostały środki?
Skarbnik  –  poinformowała,  że  podpisano  umowę  z  wykonawcą  na  mniejszą  kwotę,  niż  pierwotnie
zakładano.
Mieczysław Kamiński  – zapytał czy zmiana funduszu sołeckiego w Wilkanowie i w Długopolu Zdroju
jest w ramach przyznanej kwoty?
Skarbnik –  odpowiedziała, że tak. I dodała, że przesunięcie jest między działami i dlatego musi być
uwzględnione w uchwale.
Dariusz Piotrowski  – powiedział, że dzisiaj mija termin zgłaszania uwag do planu zagospodarowania
w Topolicach.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/230/16
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016

 
2/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027.
Skarbnik – poinformowała, że zmiany w projekcie uchwały ograniczają się do przedsięwzięć. Zmiany
w wykazie realizowanych przedsięwzięć są wynikiem: wprowadzenia do wykazu przedsięwzięć zadania
inwestycyjnego pn. „Zakup średniego samochodu Ratowniczo-Gaśniczego dla OSP w Starym Waliszowie
w  związku  ze  zwiększeniem  planu  wydatków  budżetowych.  Łączne  nakłady  finansowe  ustalono
w wysokości 906 000,00 zł., limit dla roku 2016 wynosi 6 000,00 zł., a dla roku 2017 wynosi 900 000,00 zł.
Limit  zobowiązań  wynosi  906  000,00  zł,  dopłaty  do  kapitału  na  pokrycie  części  wkładu  własnego
inwestycji  realizowanych  w  ramach  projektu  „Rekultywacja  dolnośląskich  składowisk  odpadów
komunalnych"  w  związku  ze zwiększeniem planu  wydatków realizowanego przedsięwzięcia  o  kwotę
52 248,00 zł., zwiększono o tę kwotę łączne nakłady finansowe, limit dla roku 2016 oraz limit zobowiązań.
Łączne nakłady finansowe wynoszą 1 446 868,00 zł., limit zobowiązań dla roku 2016 wynosi 116 726,00 zł.,
a limit zobowiązań 376 643,00 zł,  przebudowa budynku MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej wraz z zakupem
niezbędnego  wyposażenia - IV etap - zwiększono limit zobowiązań o kwotę 2 000,00 zł., który wynosi
1  551  690,00  zł.,  zgodnie  z  wprowadzonym  planem  realizowanych  wydatków budżetowych  w dniu
19 maja 2016 roku,  wyposażenie pracowni w Szkole Podstawowej nr 1 i nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej oraz
w  Zespole  Szkół  w  Wilkanowie  -  zwiększono  limit  zobowiązań  o  kwotę  3  000,00  zł.,  zgodnie
z wprowadzonym planem realizowanych wydatków budżetowych w dniu 03 czerwca 2016 roku.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy
Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński  – zapytał, na czym polega wyposażenie szkolnych pracowni w Zespole Szkół
w Wilkanowie i w Szkole Podstawowej nr 1 i nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej.
Skarbnik –  odpowiedziała,  że  chodzi  o  sprzęt  multimedialny.  W chwili  obecnej  jest  opracowywana
dokumentacja i brak jest szczegółów.
Emilia Idzi-Ważgint -  powiedziała, że głównie chodzi o pracownie przyrodnicze i matematyczne.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/231/16
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027
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3/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2016 r. na prace
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że w projekcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2016 r.
na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru
zabytków §1 stanowi, że udziela się dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Małgorzaty Męczennicy,
Stara Łomnica 65, 57 - 521 Gorzanów, w wysokości: 35 000,00 zł  z przeznaczeniem na wykonanie
wymiany nawierzchni ciągów komunikacyjnych przy kościele, z betonowej na kostkę granitową. Kościół
wpisany do rejestru zabytków dnia 05.05.1961 r. pod Nr 458/874. Przedmiotowy wniosek został złożony
do dnia 15 października 2015 r.  jednakże wymagał  uzupełnienia – opinii  konserwatora i  taka opinia
została uzupełniona wobec tego wniosek został uznany za zasadny, ażeby 35 000,00 zł trafiło w ręce
Parafii Rzymskokatolickiej w Starej Łomnicy.
Agnieszka  Jędrak –  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w dniu
13 lipca 2016 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielenia dotacji
w 2016 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do
rejestru zabytków  (13 za, jednogłośnie)
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielenia dotacji w 2016 r. na prace
konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków
(13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że jest za tą uchwałą, ale z uwagi na ten temat, radny sygnalizuje,
aby Rada  Miejska  zwróciła  uwagę na to,  że  zgodnie  z  uchwałą  z  2005 roku można dofinansować
również  zabytki,  które  są  własnością  osób  fizycznych  a  Rada  dofinansowuje,  jak  dotychczas  tylko
zabytki  sakralne,  wspólnoty  mieszkaniowe  i  budynki  komunalne.  Radny  powiedział,  że  być  może
mieszkańcy nie wiedzą, że mogą wystąpić o dofinansowanie w ramach tych środków np. kapliczki na
terenach prywatnych itp. Był wniosek pana Kijowskiego, ale ze względów formalnych został odrzucony.
Radny uważa, że jest to szczytny cel, że gmina przeznacza dużą kwotę tj. 300 000,00 zł ze skromnego
budżetu  i  daje  taką  propozycję  dofinansowania  zabytków,  które  są  własnością  osób  fizycznych  na
przyszły rok.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/232/16
w sprawie udzielenia dotacji w 2016 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków

4/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej
dla Województwa Dolnośląskiego.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla
Województwa Dolnośląskiego w § 1 stanowi, że udziela się z budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka pomocy
rzeczowej dla Województwa  Dolnośląskiego w postaci sfinansowania 100% nakładów na opracowanie
dokumentacji technicznej  dla zadania pn.: "Poprawa stanu drogi wojewódzkiej nr 388 w m. Bystrzyca
Kłodzka w zakresie jezdni, chodników i obiektu mostowego". Na wykonanie dokumentacji technicznej,
o  której  mowa  w  §  1,  zabezpieczone  zostały  środki  finansowe  w  wysokości  50.000,00  zł.  Zmiana
wartości  zadania  ustalona  po  wyłonieniu  Wykonawcy  nie  powoduje  zmiany  uchwały.  Realizacja
porozumienia i późniejsze wspólne działanie pozwoli na poprawę nawierzchni jezdni, chodników i obiektu
mostowego w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388. Gmina będzie wykonywała rewitalizację skarp tj. mury
oporowe, oświetlenie ewentualnie nasadzenia roślin. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla
Województwa Dolnośląskiego. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  – zapytał  co  będzie  robione  w ramach  tej  dokumentacji  i  jakie  prace  będą
wykonywane na moście, gdyż jest to jeden z najstarszych mostów na Ziemi Kłodzkiej,  stalowy most
z  1883  roku?  Radny  podkreślił,  że  ten  most  jest  wizytówką  Bystrzycy  Kłodzkiej  i  jest  wjazdem do
Bystrzycy Kłodzkiej i najczęściej wszyscy wjeżdżają tym mostem stalowym pod wiaduktem kolejowym.
Współpraca z Towarzystwem Dolnośląskim w sprawie  remontu tej  drogi  jest  słuszna,  tak jak  prace
gminy w najbliższej okolicy, żeby wjazd do Bystrzycy i  ten teren został uporządkowany.
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Zastępca Burmistrza – poinformowała, że jeżeli radni wyrażą zgodę na udzielenia pomocy rzeczowej
dla Województwa Dolnośląskiego w postaci wykonania dokumentacji, będzie sporządzona szczegółowa
specyfikacja i dopiero na jej podstawie gmina pozna warunki co może a czego nie może zrobić. Jedyna
informacja  jest  taka,  że  remont  nawierzchni  jezdni  zakończy się  za  mostem żelaznym przy skręcie
w prawo z drogą łączącą w kierunku drogi krajowej. 
Zastępca Burmistrza – podkreśliła, że o zakresie prac na odcinku mostowym gmina będzie wiedziała
dopiero po konsultacji z właściwymi służbami i z wykonawcą dokumentacji. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że wszystko zostanie przedstawione Radnym.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/233/16
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego

W związku  z  tym,  że  miał  być  w  pkt  5  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania
Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  dla  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka  na  lata  2016-2021.
Mieczysław Kamiński – zapytał Zastępcę Burmistrza, kiedy będzie ta opinia i czy są jakieś informacje,
i stwierdził, że będzie musiała być w związku z tą opinią nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej.  
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  wycofanie  tego  projektu  uchwały  chciała  omówić  szerzej
w sprawach różnych. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska we Wrocławiu 14 lipca br. wysłała do
gminy  odpowiedź  na  wniosek,  jednak  w części  zapisów,  które  znajdują  się  w Lokalnym Programie
Rewitalizacji Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska widzi, że część zaplanowanych przedsięwzięć
może potencjalnie oddziaływać na środowisko przyrodnicze, dlatego też gmina musi się temu przyjrzeć
jeszcze raz. Dotyczy to 3 projektów: 
-  „Podziemna  Trasa  Turystyczna  (etap  I)  –  rewitalizacja  podziemi  zlokalizowanych  wzdłuż  murów
obronnych w Bystrzycy Kłodzkiej wraz z przyległą infrastrukturą”, być może powyższy obiekt stanowi
potencjalne, zimowe schronienie dla nietoperzy, 
- „Rewitalizacja zabytkowego kompleksu pałacowo-parkowego w Gorzanowie w celu stworzenia w nim
instytucji  kultury  (wraz  z  otoczeniem  –  m.in.  dawna  gorzelnia  pałacowa,  szkoła),  zgodnie
z inwentaryzacją przyrodniczą Gminy Bystrzyca Kłodzka na terenie parku, w tym na strychu budynku,
rotundy oraz w piwnicach pałacu stwierdzono stanowiska występowania nietoperzy: nocek rudy, nocek
natterera, nocek wąsatek, nocek duży, gacek brunatny, podkowiec mały,
- „Budowa wiaty drewnianej w Międzygórzu” w południowej części terenu inwestycyjnego stwierdzono
stanowisko gatunku objętego ochroną tj. traszkę zwyczajną, ponadto teren ten znajduje się w bliskim
sąsiedztwie letnich kolonii nocka dużego.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  z  uwagi  na  potencjalne  oddziaływanie  na  środowisko
przyrodnicze  przedmiotowych  projektów  Gmina  Bystrzyca  Kłodzka,  zgodnie  z  decyzją  Regionalnej
Dyrekcji  Ochrony  Środowiska  we  Wrocławiu,  jest  zobowiązana  to  sprawdzić  i  dlatego  też,  projekt
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  dla  Gminy
Bystrzyca Kłodzka musiał zostać wykreślony z porządku obrad dzisiejszej sesji.

5/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia
Gminy Bystrzyca Kłodzka do wspólnej realizacji  projektu „zakup 4 średnich samochodów ratowniczo-
gaśniczych,  sprzętu ratowniczego  oraz  do  usuwania  skutków  klęsk  żywiołowych  dla  jednostek
Ochotniczych Straży Pożarnych zlokalizowanych w Gminie Bielawa, Gminie Borów, Gminie Bystrzyca
Kłodzka, Gminie Miejskiej Nowa Ruda oraz Gminie Radków”.
Zastępca Burmistrza –  poinformowała,  że projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia
Gminy Bystrzyca Kłodzka do wspólnej realizacji  projektu „zakup 4 średnich samochodów ratowniczo-
gaśniczych,  sprzętu ratowniczego  oraz  do  usuwania  skutków  klęsk  żywiołowych  dla  jednostek
Ochotniczych Straży Pożarnych zlokalizowanych w Gminie Bielawa, Gminie Borów, Gminie Bystrzyca
Kłodzka,  Gminie Miejskiej  Nowa Ruda oraz Gminie Radków”  w  § 1.1.  stanowi,  że  wyraża  się wolę
przystąpienia do projektu „zakup  4 średnich   samochodów ratowniczo-gaśniczych, sprzętu ratowniczego
oraz  do  usuwania  skutków  klęsk  żywiołowych dla  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych
zlokalizowanych w Gminie Bielawa. Gminie Borów. Gminie Bystrzyca Kłodzka. Gminie Miejskiej Nowa
Ruda  oraz  Gminie  Radków dofinansowanego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
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Województwa Dolnośląskiego  na  lata  2014-2020  (RPO  WD)  współfinansowanego  z  Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że powyższy projekt uchwały został szczegółowo omówiony na
Komisji Budżetu i Finansów w dniu 14 lipca br. i na komisji pojawiło się zapytanie, w związku z nazwą
zadania  tj.  zakup  4  średnich  samochodów  ratowniczo-gaśniczych,  sprzętu ratowniczego  oraz  do
usuwania skutków klęsk żywiołowych czy Gmina Bystrzyca Kłodzka oprócz samochodów zakupuje sprzęt
ratowniczy oraz do usuwania skutków klęsk żywiołowych. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że jest 5 partnerów tj.  Bielawa, Borów,  Bystrzyca Kłodzka, Nowa
Ruda  oraz  Radków,  4  partnerów  kupuje  samochody,  Borów  nie  kupuje  samochodu  tylko  sprzęt
ratowniczy oraz do usuwania skutków klęsk żywiołowych (m.in. motopompy i pochodne). To partnerstwo
i zabezpieczenie środków obejmie rok 2017.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że podczas Komisji pytano także do jakiej jednostki trafi samochód
z tego projektu? 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego jest przewidziany
dla Starego Waliszowa,  z uwagi  na fakt,  że Stary Waliszów jest  w krajowym systemie ratownictwa.
Partnerem  w  projekcie  mogła  zostać  wyłącznie  jednostka  znajdująca  się  w  krajowym  systemie
ratownictwa. Ten wymóg z terenu całej gminy spełniał wyłącznie Stary Waliszów. 
Zastępca  Burmistrza –  podkreśliła,  że  jeżeli  uda  się  sfinalizować  powyższy  projekt,  to  samochód
znajdujący  się  w  jednostce  OSP  w  Starym  Waliszowie  zostanie  przesunięty  do  innej  jednostki,
w ramach przesunięć wewnętrznych.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy
Bystrzyca Kłodzka do wspólnej realizacji projektu „zakup 4 średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych,
sprzętu ratowniczego oraz do usuwania skutków klęsk żywiołowych dla jednostek Ochotniczych Straży
Pożarnych  zlokalizowanych  w  Gminie  Bielawa,  Gminie  Borów,  Gminie Bystrzyca  Kłodzka,  Gminie
Miejskiej Nowa Ruda oraz Gminie Radków”. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  ta  uchwała  upoważnia  Burmistrza  Bystrzycy  Kłodzkiej  do
podpisania  umowy partnerskiej,  która zostanie zawarta w najbliższym czasie.  Liderem tej  grupy jest
Burmistrz Radkowa Jan Bednarczyk. Radny podkreślił, że każdy samochód bojowy straży pożarnej jest
dla Gminy Bystrzyca Kłodzka niezbędny.  Gmina ma na stanie kilka samochodów w fatalnym stanie,
archaicznych,  staroświeckich,  nie  nadających  się  do użytku.  Radny zauważył,  że mamy też  bardzo
dobre samochody i podkreślił, że najlepiej wyposażony jest Stary Waliszów, gdzie cały czas idą miliony
złotych. Radny powiedział, że ma to uzasadnienie, gdyż jest to jednostka w systemie krajowym. Kwota
zakupu to kwota 905 500,00 zł, z tego 579 520,00 zł to dofinansowanie a  325 980,00 zł to wkład własny.
Zdaniem radnego warto,  gdyż  dotacja to prawie 600 tys.  zł  i  następny bojowy samochód na stanie
gminy.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/234/16
w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do wspólnej realizacji 
projektu „zakup 4 średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych, sprzętu ratowniczego 

oraz do usuwania skutków klęsk żywiołowych dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych
zlokalizowanych w Gminie Bielawa, Gminie Borów, Gminie Bystrzyca Kłodzka,

 Gminie Miejskiej Nowa Ruda oraz Gminie Radków”

6/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu  utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Zastępca  Burmistrza –  poinformowała,  że  Rada  Miejska  przechodzi  do  6  uchwał  dotyczących
gospodarki odpadami w związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.
Ten regulamin  podlegał  opiniowaniu  przez  Sanepid,  a uwagi  państwowego powiatowego  inspektora
sanitarnego  zostały  uwzględnione  w  regulaminie.  Na  komisji  bardzo  szczegółowo  był  analizowany
przedmiotowy  projekt  uchwały.  Uwagi  Wojewody  Dolnośląskiego  również  zostały  uwzględnione
w przedmiotowym regulaminie.
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Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  radni  nie  otrzymali  rozstrzygnięcia  nadzorczego  Wojewody
Dolnośląskiego a powinno zostać wysłane radnym razem z projektami uchwał dotyczącymi gospodarki
odpadami. Radni dowiedzieli się o rozstrzygnięciu dopiero na komisji.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego wpłynęło
do Biura Rady w dniu 07.07.2014 r. i Przewodniczący Rady informował na sesji, ze takie pismo wpłynęło
i jest do  wglądu. Pracownik Biura Rady zrobi kserokopię pisma i je rozda. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła zmiany, które nadzór nakazał usunąć z przedmiotowej uchwały:
w § 1 należy usunąć dopisek  „i  estetyczny”,  w § 9 ust.  2 pkt 1 fragment „wywiązywanie się przez
właścicieli  z  obowiązku  selektywnego  zbierania  odpadów  komunalnych”,  w  §  9  ust.  5   fragment
„w szczególności”, w § 10 ust. 1 fragment „i estetyczne” i fragment „o dużej i średniej intensywności
ruchu pieszego”,  w § 13 ust. 3,4 i 5 i załącznik nr 2 do uchwały, w § 15 ust. 2, § 16, w  § 17 ust. 4,
w  § 18 ust. 4 pkt 1,2 i 4, w  § 19 ust. 2 pkt 5 i 9, w  § 3 ust. 4  i 5.
Zastępca  Burmistrza –  poinformowała,  że  przedstawi  najważniejsze  zmiany  w  projekcie  uchwały.
W rozdziale I postanowienia ogólne zmiana dotyczy § 2 po pkt 6 dodaje się punkt 7 o brzmieniu: „Punkt
selektywnego  zbierania  odpadów  komunalnych  -  punkt  prowadzony  przez  gminę  lub  zewnętrzny
podmiot w ramach współpracy z gminą do którego można przekazywać selektywnie zebrane odpady
komunalne”. W rozdziale II  § 3 ust.  3 znalazł  się zapis:  „wyposażanie nieruchomości  w urządzenia
służące do kompostowania odpadów biodegradowalnych musi być zgodne z rozporządzeniem Ministra
Infrastruktury w sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie
(Dz. U. z 2002 r. nr 75, poz. 690 z późn. zm.), a wytworzony kompost zagospodarowany na potrzeby
własne”. W projekcie uchwały nie ma zapisu, „w zabudowie wielorodzinnej tylko dla nieruchomości do
4 wyodrębnionych lokali i gruncie należącym do tej nieruchomości”. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że § 3 ust. 3 w nowym projekcie uchwały rozszerza katalog osób,
które  mogą  kompostować  na  terenie  całej  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka.  Zapis  „w  zabudowie
wielorodzinnej  tylko  dla  nieruchomości  do  4  wyodrębnionych  lokali  i  gruncie  należącym  do  tej
nieruchomości” został uwzględniony w projekcie uchwały dotyczącym stawek za odpady komunalne.
Z dotychczasowej uchwały usunięto § 3 ust. 4 i 5. W przedmiotowym projekcie dodano ust. 4 o nowym
brzmieniu:  „Na  terenie  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  prowadzony  jest  punkt  selektywnego  zbierania
odpadów komunalnych, który przyjmuje następujące frakcje odpadów:

1)papier
2) metal;
3) tworzywa sztuczne;
4) opakowania wielomateriałowe;
5) szkło;
6) odpady komunalne ulegające biodegradacji, w tym odpady opakowaniowe ulegające 
biodegradacji;
7)odpady zielone;
8) odpady budowlane i rozbiórkowe;
9) zużyte opony;
10) meble i inne odpady wielkogabarytowe;
11) przeterminowane leki i chemikalia;
12)zużyte baterie i akumulatory;
13)zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny;
14) meble i inne odpady wielkogabarytowe;
15) odzież, tekstylia”.

Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  §  10  jest  zmieniony  przez  Wojewodę  Dolnośląskiego.
W rozdziale  IV w §  11 został  usunięty  cały  ust.  3,  gdyż  cała  gmina  jest  objęta  systemem odbioru
odpadów komunalnych,  zgodnie z wolą radnych.  § 13 jest  uchylony częściowo tj.  ust.  3,  4 i  5 oraz
załącznik nr 2 do uchwały. Rozdział V § 14 ust. 3, 4 i 5 został wykreślony. Wykreślono także: § 15 ust. 2,
§ 16, § 17 ust. 4, § 18 ust. 4 pkt 1, 2 i 4, § 19 ust. 2 pkt 5 i 9. Sanepid pozytywnie zaopiniował projekt
przedmiotowej uchwały i zalecił dookreślenie terminów deratyzacji w  §  19 ust. 2. „Deratyzację należy
przeprowadzać  obowiązkowo  w  terminach  zawężonych  do  dwóch  tygodni  w  sezonie  wiosennym
i jesiennym, tj. w okresie kwiecień/maj oraz październik/listopad”.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że przedstawiła wszystkie zmiany zarówno te wypracowane na
komisji,  jak  i  wynikające  z  rozstrzygnięć  nadzorczych  i  zaleceń,  a  także obowiązującego  prawa na
terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.

7



Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały Rady Miejskiej  w sprawie  regulaminu utrzymania czystości
i  porządku  na  terenie  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka   przedstawiony  przez  Burmistrza  (11  za,  przy
2 wstrzymujących się)
Mieczysław Kamiński – powiedział,  że radni nie wiedzieli  i  dopiero na Komisji  Budżetu i  Finansów
w dniu 14.07.2016 r. dowiedzieli się, że część zapisów w regulaminie utrzymania czystości i porządku na
terenie  Gminy Bystrzyca  Kłodzka  jest  unieważniona  przez  nadzór  Wojewody.  Radny powiedział,  że
termin  do  odwołania  do  sądu  administracyjnego  przepadł  a  radni  mogli  się  odwołać,  ale  poprzez
niewiedzę nie mieli tej możliwości.
Przewodniczący Rady -  powiedział, że radny Kamiński mija się z prawdą, gdyż wszystkie pisma, które
wpływają do Biura Rady są na bieżąco odczytywane przez Przewodniczącego na najbliższej sesji Rady
Miejskiej. 
Przewodniczący Rady - powiedział, że wie, że to pismo przedstawiał radnym i podkreślił, że można
cofnąć  się  do  materiałów  archiwalnych,  do  roku  2014  i  sprawdzić,  czy  ta  informacja  została
przedstawiona na sesji.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że na kserokopii,  którą posiada nie ma potwierdzenia, że pismo
wpłynęło do Biura Rady,  bo brak jest pieczątki Biura Rady,  daty i podpisu osoby przyjmującej.  Taka
akredytacja  jest  według  radnego  prawidłowa.  Radny  podkreślił,  że  czyta  wszystkie  pisma,
a rozstrzygnięcia nadzorcze czyta bardzo uważnie od początku od końca kilkakrotnie i jeżeli byłoby to
przedstawione to by tego nie pominął. 
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  można  było  się  odwołać  do  sądu  administracyjnego
w momencie, kiedy wojewoda wydał rozstrzygnięcie w sprawie regulaminu, bo niektóre z zapisów były,
zdaniem radnego słuszne i  potrzebne.  Radny zaproponował  poprawkę w § 3  ust.  4,  aby do treści
o  brzmieniu:  „Na  terenie  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  prowadzony  jest  punkt  selektywnego  zbierania
odpadów komunalnych,  który przyjmuje następujące frakcje odpadów”  wpisać słowo bezpłatnie,  aby
mieszkańcy o tym wiedzieli. Gmina może sobie zastrzec, że dotyczy to mieszkańców Gminy Bystrzyca
Kłodzka, by czasem mieszkańcy z innych gmin nie przywozili odpadów. 
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  w  uchwale  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu
świadczenia  usług  w  zakresie odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi w § 4 są wymienione wszystkie usługi świadczone w ramach
opłaty, a zatem jest to bezpłatnie.
Mieczysław Kamiński – powiedział,  że nie wszyscy mieszkańcy o tym wiedzą i zapytał,  co stoi na
przeszkodzie, aby wpisać słowo nieodpłatnie do § 2 ust. 7 czy do  § 3 ust.  4? Radny podkreślił,  że
regulamin jest najważniejszy i zgłosił wniosek formalny żeby dopisać w § 2 ust. 7 i w § 3 ust. 4 słowo
nieodpłatnie.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że jeżeli w regulaminie dokonamy takiego zapisu, to w uchwałach
pozostałych nie będzie już potrzeby, aby takie zapisy się powtórzyły.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  we  wszelkich  informacjach  wcześniej  podawanych
a dotyczących informacji  selekcjonowania  odpadów komunalnych,  w informacjach odbioru odpadów
była  informacja  o  ich  bezpłatnym  odbiorze  dla  mieszkańców Gminy Bystrzyca  Kłodzka.  Informacja
o bezpłatnym odbiorze  odpadów dla  mieszkańców gminy  była  i  będzie  ponawiana,  jest  na stronie
internetowej i będzie w każdym wydaniu gminnej gazety. 
Zastępca Burmistrza – poprosiła, aby pozostawić zapisy uchwał bez zmian.
Dariusz Piotrowski – zapytał radcę prawnego, jakie jest jego zdanie co do zapisów proponowanych
przez radnego Kamińskiego, gdyż sam uważa, że taki zapis niczemu nie szkodzi, a wręcz pomaga.
Marek  Ociepa –  powiedział,  że  treść  przedmiotowej  uchwały  była  opiniowana  przez  Powiatowego
Inspektora Sanitarnego i jeżeli  Rada Miejska przyjmie uchwałę w innym kształcie niż opiniowana, to
naruszy  procedurę  i  z  tego  może  wyniknąć  problem.  Zmiana  w  uchwale  skutkuje  ponownym
wystąpieniem  o  opinię  do  sanepidu,  a  to  wymaga  czasu.  Proponowany  zapis  przez  radnego
Kamińskiego byłby zdaniem radcy prawnego powtórzeniem zapisów, które znajdują się w pozostałych
uchwałach.
Marek Ociepa – powiedział, że uważa, że nie należy na sesji zmieniać uchwał, które były przedmiotem
opiniowania w określonym kształcie i w określony sposób zostały zaopiniowane.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że z wypowiedzi radcy prawnego wynika, że Rada Miejska nie może
poprawić żadnego dokumentu, który przychodzi z gminy. Radny przypomniał, że podczas zatwierdzania
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  Długopola  Zdroju  to  pan  projektant
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powiedział bezczelnie, że radni nic nie mogą zmienić ani na komisji ani na sesji. Radny zapytał po co są
radni i czy tylko po to by podnieść rękę?
Dariusz Piotrowski – powiedział, że należy to zmienić. Nie może tak być, że Burmistrz przedstawia
radnym gotowy materiał, a radni mogą sobie podyskutować, ale i tak nie mogą nic zmienić, tylko mają
go przyjąć.
Marek Ociepa – powiedział,  że rozumie postulat radnego Piotrowskiego,  żeby komisja zajęła swoje
stanowisko  a  radni  mogli  zapoznać się  z  materiałem i  nanieść  na nim swoje  uwagi  jeszcze przed
wysłaniem danego materiału do zaopiniowania.
Przewodniczący Rady - zapytał radnego Kamińskiego czy ponawia swój wniosek?
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  interpretacja  radcy  prawnego  jest  troszkę  dziwna,  a  radni
powinni  przedyskutować  projekt  uchwały,  która  następnie  powinna  iść  do  zaopiniowania  przez
odpowiednie  organy.  W  regulaminie  powinno  być  zapisane,  że  się  nieodpłatnie  przyjmuje  śmieci
gminne,  bo regulamin  jest  niejako  jak  konstytucja.  Radny zauważył,  że w pojęciu  słowa  regulamin
mieści się informacja o tym, że przyjmuje się nieodpłatnie.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że na dzisiejszej sesji radni mogą przegłosować regulamin, ale na
przyszłość takie projekty mają być wcześniej przedstawione Radzie i jak komisja zaopiniuje, to wtedy
materiał pójdzie do opiniowania.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że nie zgłasza wniosku.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  dobrze  by  było,  aby  ten  regulamin  został  przyjęty,  gdyż
1 sierpnia br. gmina pozostanie bez regulaminu. 
Zastępca  Burmistrza –  powtórzyła  że  sugestia  radnych  jest  taka,  żeby  dwukrotnie  procedować
dokumenty, żeby treść projektu uchwały zanim pójdzie do dalszych instytucji  została przerobiona na
komisjach. 
Dariusz Piotrowski – zapytał Przewodniczącego Rady co z wnioskiem formalnym?
Przewodniczący Rady –  przypomniał  radnemu, że wnioski  składamy sekretarzowi  sesji  na piśmie.
Na koniec sesji wniosek zostanie odczytany i przegłosowany.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się
podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/235/16
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka

7/  Przewodniczący Rady  – przedstawił  kolejny projekt  uchwały  w sprawie  szczegółowego sposobu
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Zastępca Burmistrza – poinformowała radnych, że otrzymali projekt uchwały w sprawie szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  z  autopoprawką  w  §  3  ust.  2
wypracowaną  na  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  o  następującym  brzmieniu:  „Każdorazowa  zmiana
harmonogramu odbioru odpadów komunalnych zostanie podana do publicznej wiadomości w terminie
1 miesiąca przed planowaną zmianą poprzez obwieszczenie  dostępne na stronie internetowej  gminy
i  tablicach  ogłoszeń    w  poszczególnych  miejscowościach”.  Znowelizowana  ustawa  nakazywała
w projekcie uchwały zapisać § 5 o następującym brzmieniu: „Określa się tryb i sposób zgłaszania przez
właścicieli  nieruchomości  przypadków  niewłaściwego  świadczenia  usług  przez  przedsiębiorcę
odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub prowadzącego Punkt Selektywnego
zbierania odpadów komunalnych:
1) właściciele nieruchomości powinni zgłaszać przypadki niewłaściwego świadczenia usług niezwłocznie
po stwierdzeniu tego faktu , nie później  jednak niż w terminie do 3 dni roboczych od dnia w którym
usługa została niewłaściwie wykonana,
2) zgłoszenie winno nastąpić osobiście w Urzędzie Miasta i Gminy w Bystrzycy Kłodzkiej, telefonicznie
pisemnie lub pocztą elektroniczną na adres e- mail: burmistrz@bystrzycaklodzka.pl
3) zgłoszenie,  o którym mowa w pkt 2 powinno zawierać dane niezbędne do ustalenia okoliczności
w szczególności:
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a) imię i nazwisko zgłaszającego,
b) adres nieruchomości dotyczącej reklamacji,
c) opis zdarzenia będącego przyczyną reklamacji”.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia  usług  w  zakresie odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi z autopoprawką. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że osobiście wnioskował o tą autopoprawkę i  że radni muszą dbać
zawsze o interes mieszkańców gminy. Radny powiedział, że mieszkańcy gminy mają prawo wiedzieć
kiedy i jakie odpady są wywożone i w jakim czasie. Ta informacja powinna być stale publikowana przez
lokalne środki masowego przekazu. Radny powiedział, że zapis § 5 jest słuszny, gdyż jest informacja w
jaki  sposób  mieszkańcy  mogą  się  skarżyć,  gdy  jest  prowadzona  niewłaściwa  polityka  związana
z zagospodarowaniem odpadami.
Dariusz Piotrowski –  powiedział, że na ostatniej sesji radny Kamiński składał wniosek formalny i nie
musiał składać wniosku do Pana sekretarza sesji na piśmie, więc ten wniosek mógł być procedowany
normalnie. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że jest to sprawa szczegółowa i poprosił radnego Piotrowskiego
o wygenerowanie wniosku w sprawach różnych.
Dariusz  Piotrowski  –  zapytał  prezesa  ZUK  czy  przy  takim  brzmieniu zapisu  w §  4  ust.  1  pkt  5
przedmiotowej uchwały „zużyte opony – jednorazowo 10 szt.” czy jeżeli ktoś przywiezie 12 sztuk to czy
trzymamy się formalnie tego, że nie przyjmujemy? Radny zapytał również o wyjaśnienie zapisu ust. 2
w § 4, który brzmi: „Odpady komunalne, o których mowa w ust. 1, będą przyjmowane do selektywnego
punktu  zbierania  odpadów,  wyłącznie  od  właścicieli  nieruchomości,  którzy  nie  mają  zaległości
w uiszczaniu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi”.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że w gospodarstwach domowych trudno jest wygenerować 12 opon
w ciągu miesiąca, jeżeli ktoś ma 12 opon, to 2 opony musi przywieźć w następnym miesiącu. Ponadto
odpady  komunalne  będą  przyjmowane  wyłącznie  od  właścicieli  nieruchomości,  którzy  nie  zalegają
z opłatami za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Dariusz Piotrowski – zapytał czy sprawdzają opłaty od razu?
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że tak.
Dariusz Piotrowski – zauważył, że w projekcie uchwały powinien być zapis do 10 szt. opon i nie tylko
w tym punkcie. Radny powiedział, że wychodzi na to, że można przywieźć tylko 10 szt. nie mniej, gdyż
mniejsza ilość nie zostanie przyjęta.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że faktycznie należy dopisać słowo „do” w § 4 ust. 1 pkt 3, pkt 4,
pkt 5 i pkt 7. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/236/16
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi

8/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Zastępca Burmistrza  – poinformowała, że projekt uchwały  w sprawie terminu, częstotliwości i trybu
uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie odpadami  komunalnymi  został  radnym  przedstawiony
z autopoprawką polegającą na tym, że  § 1 otrzymał następujące brzmienie: 
1. Ustala się, iż opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się miesięcznie, do 15 dnia
każdego miesiąca z góry, którego dotyczy obowiązek ponoszenia opłaty.
2. Ustala się, że opłatę ryczałtowej rocznej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od
domku letniskowego lub innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na cele  rekreacyjno  -  wypoczynkowe
jedynie przez część roku uiszcza się z góry w 4 równych ratach płatnych do:
a) I rata - płatna do 15 stycznia,
b) II rata płatna do 15 kwietnia,
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c) III rata płatna do 15 lipca,
d) IV rata płatna do 15 października.
Zastępca Burmistrza  – poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały uwzględnia zmianę, która
będzie w projekcie uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi  za  rok  od  domku  letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele
rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie w sprawie terminu, częstotliwości
i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie odpadami  komunalnymi  z  autopoprawką.  (13  za,
jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/237/16
w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi

9/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłat
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela nieruchomości. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że projekt uchwały  w sprawie wzorów deklaracji o wysokości
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  składanej przez właściciela nieruchomości  zostanie
radnym przedstawiony z autopoprawką polegającą na tym, że  § 6 otrzymał  następujące brzmienie:
„Traci moc uchwała XL/406/13 rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 31 stycznia 2013 r. w sprawie
wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  składanej  przez
właściciela nieruchomości”. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że we wzorze deklaracji autopoprawką dołożono w sektorze F
nowy sposób gromadzenia i oddawania odpadów komunalnych tj.  selektywny (segregacja odpadów)
wraz z kompostowaniem,  w sektorze B dodano pozycję korekta deklaracji,  natomiast  w sektorze G
tj. wyliczenie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Do projektu uchwały w § 1 dodano
nowy ust. 1 i ust. 2 o następującym brzmieniu: „§ 1 ust. 2. Określa się wzór deklaracji o wysokości opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których nie
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz nieruchomości na których znajdują się
domki letniskowe lub inne  nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie
przez część roku -stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej uchwały”. „§ 1 ust. 3. Deklaracje należy złożyć
w Urzędzie Miasta i Gminy w Bystrzycy Kłodzkiej: 1) osobiście lub pocztą;  2) w formie elektronicznej za
pomocą Elektronicznej Platformy Usług Administracji Publicznej e-PUAP”.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że w § 2 przedmiotowego projektu uchwały nowy zapis mówi
o  tym,  jak  należy  złożyć  wniosek  w  formie  elektronicznej,  w  §  3  mówi  się  o  tym,  że  „Deklaracje,
o których mowa w § 1 właściciele nieruchomości zobowiązani  są złożyć w Urzędzie Miasta i  Gminy
w Bystrzycy Kłodzkiej w terminach określonych w przepisie art. 6 m ustawy z dnia 13 września 1996 r.
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach”. Nowy zapis pojawił się w § 4 o brzmieniu: „Określa się
wykaz dokumentów potwierdzających dane zawarte w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi: 1) uchwałę   zebrania   mieszkańców wspólnot mieszkaniowych o sposobie
gromadzenia i oddawania odpadów komunalnych, 2) pełnomocnictwo - w przypadku   reprezentowania
właściciela nieruchomości   przez pełnomocnika” a § 7 stanowi, że „Uchwała wchodzi w życie po upływie
14  dni  od  dnia  jej  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Dolnośląskiego  z  mocą
obowiązującą od 01 sierpnia 2016 r.”.
Zastępca  Burmistrza –  poinformowała,  że  w  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości niezamieszkałych  oraz nieruchomości na których
znajdują  się  domki  letniskowe,  lub  inne  nieruchomości  wykorzystywane  na  cele  rekreacyjno-
wypoczynkowe jedynie przez część roku dołożono w sektorze B pozycję „korekta deklaracji”, natomiast
w sektorze H  dopisano „domek letniskowy lub nieruchomość wykorzystywana na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe jedynie przez część roku”.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że wprowadza w § 3 autopoprawkę polegającą na wykreśleniu
powtarzających się słów tj. „właściciele nieruchomości zobowiązani są złożyć”.         
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Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłat
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela nieruchomości z autopoprawką.
(12 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  ta  uchwała  jest  przykładem  negatywnego  działania  Gminy
Bystrzyca  Kłodzka,  gdyż  w  2015  r.  grupa  radnych  domagała  się,  aby  Rada  Miejska  podjęła  nową
uchwałę  w  sprawie  wzorów  deklaracji.  Władza  uznała  wówczas,  że  nie  jest  to  konieczne,
a w uzasadnieniu dzisiejszej uchwały jest napisane, że jej zmiana wynika z konieczności na nowelizację
ustawy.  Radny  powiedział,  że  mówił  wcześniej,  że  wprost  z  ustawy  wynika  możliwość  określenia
w uchwale o wzorze deklaracji również dokumentów jakie się składa, co pojawiło się w przedmiotowej
uchwale. W § 4 jest prawidłowy zapis, a w deklaracjach pojawiła się pozycja wspólnoty mieszkaniowe.
Radny uważa, że dobrą zmianą jest fakt, że w Urzędzie Miasta i Gminy będzie można złożyć deklaracje
i w związku z tym jest za podjęciem uchwały. 
Janusz  Gałan  –  poinformował,  że  słowa  radnego  Kamińskiego  trochę  mijają  się  z  prawdą,  bo
wprawdzie był wniosek radnych  na Komisji Budżetu i Finansów o zmianę deklaracji, ale odpowiedź była
taka,  że  w  niedługim  czasie  komisja  będzie  pracowała  nad  regulaminem  i  uchwałami  okalającymi
i w związku z tym zostało to przełożone do tego czasu.

Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  nad  projektem  uchwały  wraz
z autopoprawką.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym,15  głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/238/16
w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela nieruchomości

 
10/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi  za rok od domku letniskowego łub od innej nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi  za rok od domku letniskowego łub od innej nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku z autopoprawką w  § 1
„Ustala  się  roczne,  ryczałtowe  stawki  opłat  od  jednego  domku  letniskowego  lub  innej  nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku:
1)  jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny w wysokości 182,- zł/nieruchomość/rok;
2) jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny w wysokości 238,- zł/nieruchomość/rok”.
Zastępca Burmistrza –  przytoczyła  treść  § 2:  „ust 1.  Sposób zbierania  odpadów należy zgłosić  do
31 stycznia danego roku kalendarzowego. ust. 2.  Jeżeli do dnia 31 stycznia roku podatkowego właściciel
nieruchomości nie dokona zmiany sposobu  zbierania odpadów lub nie poinformuje o zmianie sposobu
użytkowania  nieruchomości  uważa  się,  że  nadal  opłaca  ryczałt  w  ten  sam  sposób.  ust 3.  Opłata
ryczałtowa obowiązuje za cały okres rozliczeniowy od stycznia do grudnia danego roku” i § 3. ust.1. „Ustala
się, że opłata ryczałtowej  rocznej stawki  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od  domku
letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe jedynie przez
część roku uiszcza się z góry w 4 równych ratach płatnych do: 1) I rata - płatna do 15 stycznia, 2) II rata -
płatna do 15 kwietnia, 3) III rata - płatna do 15 lipca, 4) IV rata - płatna do 15 października”.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  w przypadku  znowelizowanej  uchwały  z  dnia  13 września
1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku gminach w przypadku nieruchomości, na których znajdują się
domki  letniskowe  lub  innych  nieruchomości  wykorzystywanych  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe,
wykorzystywanych  jedynie  przez  część  roku,  rada  gminy  uchwala  ryczałtową  stawkę  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za  rok  od domku letniskowego lub od innej  nieruchomości
wykorzystywanej  na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Zgodnie z art.  6j  ust.  3b ustawy o utrzymaniu
czystości i porządku w gminach ryczałtowa stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
stanowi  opłatę  roczną,  ustawodawca w ustawie  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w gminach  nie
przewidział ustalania indywidualnie ryczałtu rocznego dla każdego właściciela w/w nieruchomości.
Zastępca Burmistrza – podkreśliła, że autopoprawka z § 1 przedmiotowego projektu uchwały obejmuje
wypracowane stanowisko na Komisji Budżetu i Finansów.
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Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za  rok  od  domku  letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości
wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe  jedynie  przez  część  roku  z  autopoprawką
(9 za, przy 2 wstrzymujących się ).
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  opłata  za  tzw.  domki  sezonowe  czy  nieruchomości
zamieszkiwane sezonowo, była do tej chwili  zawarta w uchwale w   sprawie wyboru metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty z 30 maja 2014 r.
Radny  zauważył,  że  ustawodawca  w  sposób  obligatoryjny  wymaga  zastosowania  stawki  ryczałtowej
w miejsce stawki za liczbę osób. Radny przytoczył stawki z poprzednio obowiązującej uchwały. 
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że na komisji  zostały wypracowane stawki ryczałtowe, niemniej
zauważył, że w innych gminach obowiązują znacznie wyższe stawki, gdyż z reguły posiadacze domków
letniskowych to osoby materialnie lepiej sytuowane, choć zdarzają się wyjątki. Zdaniem radnego opłata
ryczałtowa roczna jest symboliczna, może tam przebywać więcej osób a faktycznie wielkość opłaty jest
jak  za  1  osobę.  Zdaniem  radnego  podjęcie  uchwały  jest  zasadne,  choć  jak  radny  podkreślił,  jest
przeciwnikiem podwyżek, ale uważa że stawka mogłaby być wyższa.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/239/16
w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

za rok od domku letniskowego łub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe jedynie przez część roku

11/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  wysokości  tej  opłaty  radni  otrzymali
z autopoprawkami w postaci tekstu jednolitego. Powyższy projekt uwzględnia wszystkie uwagi radnych
wypracowane na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że na pewno nie wszystkie.
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że wszystkie uwagi radnych zostały zawarte w przedmiotowej
uchwale. Następnie przytoczyła § 1 ust. 1 przedmiotowej uchwały „§ 1 ust. 1. W przypadku odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, dokonuje się
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, określonej w art. 6j ust. 1
pkt  1  ustawy  z  13  września  1996  r.  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach,  tj.  od  liczby
mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość. Po autopoprawce ust.  2 § 1 otrzymał następujące
brzmienie:. „§ 1  ust.  2. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, o której
mowa  w ust. 1 w wysokości 20 zł/osobę/miesięcznie, jeżeli odpady komunalne są zbierane  i odbierane
w sposób nieselektywny”. 
Zastępca Burmistrza – następnie przytoczyła ust. 3 § 1 „§ 1 ust. 3. Ustala się niższą stawkę opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w  wysokości  16  zł  /osobę/  miesięcznie,  jeżeli  odpady
komunalne są zbierane i  odbierane w sposób selektywny. Zastępca Burmistrza podkreśliła,  że taka
propozycja została wypracowana na Komisji Budżetu i Finansów. 
Zastępca Burmistrza –  w ust.  4  §  1  wprowadziła  autopoprawkę,  polegającą  na wykreśleniu  pkt  4
a wstawieniu w to miejsce ust. 4 zatem ust. 4 otrzymał następujące brzmienie: „§ 1  ust.  4. Ustala się
niższą stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady komunalne są zbierane
i odbierane w sposób selektywny z dodatkowym wydzieleniem frakcji biodegradowalnej w tym odpadów
opakowaniowych  ulegających  biodegradacji  i  zagospodarowaniem masy tych  odpadów we  własnym
zakresie z terenu nieruchomości , w wysokości 11 zł /osobę/ miesięcznie”.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że stawki opłat zawarte w ust. 4 mają zastosowanie wyłącznie dla
nieruchomości jednorodzinnych, jednorodzinnych w zabudowie szeregowej, gospodarstw rolnych oraz
budynków wielorodzinnych do 4 wyodrębnionych lokali mieszkalnych. Następnie przytoczyła treść  § 2
o  następującej  treści: „§  2.1.  Wprowadza  się  różnicowanie  stawki  opłat  w  zależności  od  liczby
mieszkańców zamieszkujących na danej nieruchomości w ten sposób, że w przypadku nieruchomości
zamieszkałych przez więcej niż cztery osoby tworzące jedno gospodarstwo domowe; 1) za pierwsze
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cztery osoby stawka opłat została określona w ust. 2-5, 2) za piątą i kolejne osoby stawka opłaty wynosi
2 zł /osoba/miesiąc”. 
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  §  3  po  autopoprawce  otrzymał  następujące  brzmienie:
„§  3.1.  Od  właścicieli  nieruchomości,  na  których  nie  zamieszkują  mieszkańcy,  a  powstają  odpady
komunalne, ustala się stawkę za jednokrotny wywóz pojemnika, jeżeli odpady komunalne są zbierane
i  odbierane  w  sposób  nieselektywny: a)  o  pojemności  110  l/120  l  –  w  wysokości  23,00  zł  brutto,
b) o pojemności 240l – w wysokości 41,00 zł brutto, c) o pojemności 1100 l - w wysokości 132,00 zł
brutto, d) o pojemności kp-7- 7 m3 - w wysokości 660,00 zł brutto, e) za worek o pojemności 120 l na
zmieszane odpady komunalne – 22,00 zł brutto
2. Jeżeli odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny,  ustala się niższą stawkę
opłaty za jednokrotny wywóz pojemnika z odpadami posegregowanymi: a) o pojemności 110/120 l –
w wysokości 18,00 zł brutto, b) o pojemności 240 l – w wysokości 32,00 zł brutto, c) o pojemności 1100 l
- w wysokości 102,00 zł brutto, d) o pojemności kp-7 - 7m3 - w wysokości 552,00 zł brutto, e) za worek
o pojemności 120 l na zmieszane odpady komunalne – 18,00 zł brutto”.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że wskaże zmiany jakie nastąpiły w projekcie uchwały w stosunku
do poprzednio obowiązującej uchwały.  § 1 ust.  2. pozostał bez zmian, a więc zostało 20 zł za sposób
nieselektywny  za osobę miesięcznie,  było  kompostowanie  ze zmieszanymi  15 zł  i  ta  grupa  stawek
została wykreślona, ustalono niższą stawkę za gospodarowanie odpadami selektywnymi było 15 zł jest
aktualnie 16 zł, selekcja i kompostowanie było 10 zł a jest 11 zł.
Zastępca Burmistrza –  podkreśliła,  że do  § 1  ust.  5  przedmiotowej  uchwały  zgodnie  z  wnioskami
radnych dopisano zapis „budynków wielorodzinnych do 4 wyodrębnionych lokali mieszkalnych”. Ponadto
w § 2 stawka za piątą i kolejne osoby wynosiła 1 zł, a w projekcie uchwały wzrosła do 2 zł za osobę na
miesiąc. Natomiast, od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy stawki zostały
podzielone na 2 grupy w zależności od tego czy odpady są selektywne czy zmieszane.
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty z następującymi zmianami,
aby: a) w paragrafie 1 pkt 3 z 15 zł podwyższyć na 16 zł,  b) w paragrafie 1 pkt 5 dopisać: „oraz budynki
wielorodzinne do 4 lokali”, c) paragraf 2 pozostawić bez zmian, d) paragraf 3 pozostawić jak propozycja
Burmistrza. (7 za, przy 2 przeciwnych i 1 wstrzymujących się)
Dariusz Piotrowski – powiedział, że odpowie Pani Burmistrz, że gdyby wszystkie uwagi z komisji były
uwzględnione to by głosował na komisji za projektem a tak nie było. Gmina ma tylko jeden sposób na
załatanie  niedoboru:  poprzez  podwyżki,  ale  nie  tędy  droga.  Państwo  pamiętają,  iż  z  mieszkańcami
protestowałem przeciw podwyżkom za śmieci i była to spora grupa osób – ponad 800. Jeżeli zajdzie
taka potrzeba to nawet przyjdę z nimi zaprotestować na sesję. Mieszkańcy wraz ze mną uważają, że
obecna cena już jest za wysoka i poprzez moją osobę - swojego przedstawiciela w Radzie Miejskiej, nie
zgadzają się tym bardziej na kolejne podwyżki.  Przerabialiśmy już temat kilkakrotnie. Najprościej jest
podwyższyć  opłatę  a  wystarczy  po  prostu  popracować  mocniej  nad  uszczelnieniem  systemu.  Na
komisjach  przedstawiłem  kilka  przykładów  jak  można  to  zrobić  ze  szczególnym  naciskiem  na
polepszenie  ściągalności  bo  wiemy,  że  nie  wszyscy  dalej  płacą.  Do  prac  nad  jego  uszczelnieniem
powinni się włączyć także radni, pracownicy urzędu oraz pracownicy ZUK-u. Warto także sprawdzić jak
radzą sobie inne gminy z gospodarką odpadami a jest co sprawdzać bo w wielu miejscach w kraju,
opłaty są dużo niższe niż u nas. Podwyżka dla przedsiębiorców jest niemała. Ciągle rosną im koszty
utrzymania firm. Często rozmawiam z nimi i narzekają na wysokie opłaty za wodę, ścieki i śmieci a tutaj
serwuje  się  im  kolejną  podwyżkę.  Mieszkańcy  także  nie  będą  zadowoleni  z  kolejnej  podwyżki.
Przypomnę, iż w 2016 dostali podwyżkę za wodę, ścieki. Jest pewna granica ich wytrzymałości. Także
szukajmy  pieniędzy  poprzez  uszczelnienie  systemu  a  nie  kolejne  serwowanie  podwyżek  bo  to  jest
najprostszy i najbardziej przykry sposób dla wszystkich.  
Mieczysław Kamiński – powiedział, że wraz z innymi radnymi jest przeciwnikiem podwyżek a z mediów
wie, że w kraju jest wiele gmin, w których opłaty śmieciowe są poniżej 10 zł od osoby. Gmina Bystrzyca
Kłodzka od roku 2013 ma tylko jedną propozycję – propozycję w 2016 r. podwyżek, gdzie inne gminy po
przetargach obniżyły stawki za odpady. Radny podkreślił,  że radni dbają o interes gminy, ale przede
wszystkim o interes jej mieszkańców. Radny poddał w wątpliwość zasadność podwyżki o 1 zł, gdyż jak
powiedział  „nie  uratuje  to  budżetu  gminy,  ani  gospodarki  śmieciowej”  tylko  rozdrażni  mieszkańców,
którzy liczą na obniżki. Radny podkreślił, że liczba składanych deklaracji stale wzrasta i te osoby zaczną
płacić,  a  uwzględniając  tą  tendencję  można  wyliczyć,  że  tu  są  brakujące  pieniądze  w  systemie
tj. 429 000,00 zł, a nie przez podwyżki. Ściągalność jest słaba, ale jeżeli nie uszczelni się systemu to
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zdaniem radnego za kilka miesięcy znów trzeba będzie podwyższyć opłaty. Radny zauważył, że jest 687
deklaracji od przedsiębiorców. Zdaniem radnego trzeba karać nieuczciwych lub tych, którzy uchylają się
od opłat a gmina uderza w uczciwych, którzy płacą. Trzeba uszczelnić system, egzekwować i wtedy
zdaniem radnego nie było by problemu i można by było obniżyć opłaty za gospodarkę śmieciową. 
Mieczysław  Kamiński  – pytał  dlaczego  uczciwi  ludzie  i  przedsiębiorcy  mają  płacić  za  nieszczelny
system i  od  czego  są instytucje  w gminie  i  urzędnicy  a  więc  ludzie  odpowiedzialni  za  gospodarkę
śmieciową.  Radny uważa,  że gdyby była  straż miejska,  to kontrola i  ściągalność  opłat  byłaby  dużo
lepsza. Radny podkreślał, że podwyżka jest bezzasadna, a należy się skupić na ściągalności opłat.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że radny Kamiński sam sobie zaprzecza w swoich wypowiedziach.
Powiedział, że nie jest prawdą, że osoby odpowiedzialne nic nie robią. Poprosił radnego o konkretne
przykłady i podjęcie stosownych działań, zgodnie z posiadaną wiedzą. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że może warto pomyśleć o kontrolach u przedsiębiorców, skoro takie
informacje się pojawiają. Zapytał co się dzieje z osobą, w momencie gdy zamelduje się w gminie, jak
wygląda później sprawa z deklaracją i opłatami za odpady? 
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  wszystko  jest  kompatybilne  z  urzędem  stanu  cywilnego,
z  biurem  meldunkowym  i  Zakładem  Usług  Komunalnych.  Każda  informacja  o  zameldowaniu  jest
automatycznie wysyłana do ZUK, podobnie dzieje się ze zgonami, też są uwzględniane i ZUK wtedy,
prosi o złożenie korekty deklaracji.  
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że nie może się zgodzić z wypowiedzią radnego Kamińskiego, że
gmina tylko podwyższa opłaty za gospodarowanie odpadami, gdyż stawki przez gminę były zmieniane
i powyżej 4 osób zmieniono na 1 zł, podczas gdy w wielu gminach jest 50% opłaty lub nie są brane pod
uwagę rodziny duże.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że ściągalność zaległości nie jest zła, gdyż jest w granicach 90%
-95 % a jedynie 5% stanowi nieściągalność. Gdyby udało się do końca roku 2016 na tyle uszczelnić
system, że gmina nie będzie dopłacała tylko będzie mogła obniżyć opłaty to Burmistrz na pewno to
porozumieniu z radnymi wypracuje taki projekt uchwały, który to uwzględni. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że mowa prezesa ZUK jest niedopuszczalna, gdyż radny nie jest
osobą, która będzie donosić, ani która będzie pracować za urzędników i pracowników. Według radnego,
radni  mogą  pomóc,  doradzić  i  mają  prawo  decydować.  Radny  uważa,  że  ta  uchwała  spotka  się
z negatywnymi opiniami mieszkańców. Wiele deklaracji jest w ogóle nie złożonych a te osoby nie płacą.
Złożone deklaracje przez szkoły i hotele trzeba skontrolować, gdyż może się okazać, że wykazane ilości
w deklaracjach nijak się mają do rzeczywistych ilości  osób, jakimi te jednostki dysponują,  a płacone
przez nich opłaty tak naprawdę są niewielkie w porównaniu do tego co powinni zapłacić. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że przez 3 lata przedsiębiorcy w Bystrzycy Kłodzkiej na terenie
całej  gminy korzystają  i  nadal  będą korzystać  z  preferencyjnych  cen,  jeżeli  zostanie  przez radnych
uwzględniony dzisiejszy projekt uchwały.
Jan Krawczyk – zaproponował, aby do § 1 ust. 5 projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi do autopoprawki dla nieruchomości jednorodzinnych,
jednorodzinnych w zabudowie szeregowej, gospodarstw rolnych oraz budynków wielorodzinnych do 4
wyodrębnionych lokali mieszkalnych dodać zapis: „posiadających teren na kompostownik”.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że to wynika z rozporządzenia.
Jan Krawczyk – powiedział, że będzie to bardzo widoczne i potrzebne do wypełnienia deklaracji.
Zastępca  Burmistrza –  powiedziała,  że  jeżeli  w  regulaminie  utrzymania  porządku  i  czystości  jest
napisane, że kompostowniki  na terenie całej  gminy mogą być tworzone zgodnie z rozporządzeniem,
zatem ten akt normuje, jakie warunki musi spełnić osoba, która chce kompostować.
Marek Ociepa – powiedział, że popiera stanowisko Zastępcy Burmistrza i uważa, że tego typu zapisy są
niebezpieczne, gdyż modyfikują w pewnym stopniu regulacje ustawowe i mogą zostać zakwestionowane
przez nadzór wojewody. 
Dariusz Piotrowski – powiedział,  że radny Janusz Gałan zwołał  komisje dla Długopola Zdroju i  dla
Długopola Dolnego i zapytał, czy ta komisja coś odkryła?
Janusz Gałan – powiedział, że komisja była także u radnego Mariana Adamowa. Radny podkreślił, że
część ludzi okłamuje, co jest widoczne po dokumentach, z 10 tys. ludzi, które prowadzą segregację tylko
10 % jest odpadów wysegregowanych, a pozostałe 4 tys. są zmieszane. W 1 gospodarstwie domowym
wykryto,  ze  nie  złożono  deklaracji  a  w  3  gospodarstwach  była  zaniżona  ilość  osób mieszkających.
Żadnych uchybień komisja nie znalazła w sytuacji, gdy osoby były zameldowane a nie mieszkały. Radny
zauważył,  że być może osoby, których gminie brakuje studiują, mieszkają za granicą. Od podmiotów
gospodarczych kiedyś wpływały pieniądze za usługi w wysokości 72 tys. a obecnie jest 46 tys. Radny
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powiedział,  że  zdarzają  się  sytuacje,  gdzie  oficjalnie  przedsiębiorca  prowadzi  segregację
a w rzeczywistości odpadów nie segreguje, albo składa deklarację zerową np. w aptece. 
Zastępca Burmistrza –  powiedziała,  że  intencją  Burmistrza  jest  uszczelnienie  systemu,  w związku
z tym, przedmiotowy projekt jest z mocą obowiązującą od stycznia 2017 r. Gdyby udało się do końca
roku 2016 na tyle uszczelnić system, że gmina nie będzie dopłacała, tylko będzie mogła obniżyć opłaty
to Burmistrz na pewno to porozumieniu z radnymi wypracuje taki projekt uchwały, który to uwzględni. 
Dariusz Krzemiński – powiedział,  że trzeba pomyśleć o tym, jak wyłapać te osoby, które nie płacą.
Radny zapytał, czy ktoś sprawdza informacje z deklaracji, czy pokrywają się z rzeczywistością. 
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że ZUK sprawdza w budynkach, którymi administruje zgodność
deklaracji  z ilością osób mieszkających.  Ciężko wyłapać takie rzeczy w budynkach jednorodzinnych,
gdyż ludzie stale się przemieszczają i nie muszą podawać gdzie i na jaki okres wyjeżdżają. Prezes ZUK
podkreślił, że obowiązkiem złożenia deklaracji nie jest meldunek tylko zamieszkanie.
Dariusz Krzemiński – powiedział, że 18 tys. lub 19 tys. mieszkańców jest w gminie a 14 tys. osób płaci,
ok. 2 tys. osób wyjechało i zapytał gdzie są pozostali? Radny zauważył, że trzeba pomyśleć, jak od tych
pozostałych osób ściągnąć pieniądze. Radny poprosił radnego Janusza Gałana, aby Komisja Budżetu
i Finansów na jednym z posiedzeń zajęła się tematem uszczelnienia i ściągnięcia pieniędzy od ludzi,
którzy nie płacą.
Dariusz  Krzemiński –  powiedział,  że  składa  formalny  wniosek  o  zamknięcie  dyskusji  dotyczącej
przedmiotowego projektu uchwały i dodał, że każdy głosuje jak chce.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że jeżeli chodzi o ilość osób w systemie, jakie mamy, to wynik nie
jest  zły,  jest  zróżnicowany  ok.  4  tys.  osób,  których  nie  ma w  deklaracjach.  W innych  gminach  na
ok. 7 tys. mieszkańców w systemie nie ma ok. 2 tys. osób a w Gminie Bystrzyca Kłodzka jest znacznie
więcej mieszkańców. 
Janusz Gałan – powiedział,  że komisja ustaliła, że zajmie się tą sprawą we wrześniu br. i wówczas
zostaną zaproszeni administratorzy poszczególnych wspólnot, bo to od nich zależy bardzo dużo. 

Przewodniczący Rady  przystąpił  do przeprowadzenia  głosowania nad wnioskiem radnego Dariusza
Krzemińskiego o zamknięciu dyskusji w przedmiotowej sprawie.
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za,  przy 5 przeciwko wniosek przyjęła.
Dyskusja została zamknięta.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, 4 przeciw, przy 2 wstrzymujących 
się  podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/240/16
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty

12/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  korzystania
z otwartego obiektu dysponującego nieckami basenowymi w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do § 3 poprzez dopisanie litery „y” do
słowa Rad, gdyż powinno być słowo Rady. W maju 2016 r. została uchwalona uchwała w sprawie zasad
korzystania z otwartego obiektu dysponującego nieckami basenowymi w Bystrzycy Kłodzkiej, jednak zgodnie
z tym co powiedział radca prawny jej zapisy były bardzo szerokie tj. zakaz palenia papierosów, wnoszenia
alkoholu itp. i nadzór prawny Wojewody Dolnośląskiego uznał, że te zapisy występują w aktach wyższego rzędu
tj. kodeksie wykroczeń i w ustawach takich jak gospodarka nieruchomościami, czy Konstytucja.
Zastępca Burmistrza – powiedziała,  że przedstawiony projekt  uchwały w sprawie  zasad korzystania
z otwartego obiektu dysponującego nieckami basenowymi w Bystrzycy Kłodzkiej uwzględnia wszystkie te
zapisy.
Agnieszka  Jędrak –  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w dniu
13 lipca 2016 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  zasad korzystania
z otwartego obiektu dysponującego nieckami basenowymi w Bystrzycy Kłodzkiej (13 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – poinformował, że ten przepis o braku spożywania alkoholu i palenia papierosów
na basenie jest martwy, gdyż był na basenie i widział, że młodzież spożywa tam alkohol i pali papierosy.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że aktualnie tych zapisów nie ma w regulaminie, a w takiej sytuacji
dzierżawca powinien zawiadomić odpowiednie służby.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
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Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/241/16
w sprawie zasad korzystania z otwartego obiektu dysponującego 

nieckami basenowymi w Bystrzycy Kłodzkiej

13/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zasad korzystania z kortów
tenisa ziemnego w Bystrzycy Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że projekt uchwały w sprawie  zasad korzystania z kortów tenisa
ziemnego w Bystrzycy Kłodzkiej zawiera załącznik z regulaminem, który uwzględnia już uwagi nadzoru
wojewody i nie powtarza zapisów innych aktów.
Agnieszka  Jędrak –  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w dniu
13 lipca 2016 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  w sprawie zasad
korzystania z kortów tenisa ziemnego w Bystrzycy Kłodzkiej. (13 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/242/16
w sprawie zasad korzystania z kortów 
tenisa ziemnego w Bystrzycy Kłodzkiej

14/  Przewodniczący  Rady  –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie
od  obowiązku  przetargowego  trybu zawarcia  umowy  dzierżawy  dotyczy  nieruchomości  gruntowej,
o  powierzchni  16m2,  położonej  na  terenie  miasta  Bystrzyca  Kłodzka  obręb  Centrum  przy
ul.  Nadbrzeżnej  oznaczonej  w ewidencji  gruntów jako  część działki  nr  1070,  na której  znajduje  się
automatyczna  telemetryczna  stacja  hydrologiczna  ATSH,  będąca  własnością  Instytutu  Meteorologii
i Gospodarki Wodnej. Wnioskodawca wystąpił z wnioskiem o wydzierżawienie tej części działki.
Władysława Płoch – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu
w dniu 12 lipca 2016 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie wyrażenia
zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu zawarcia  umowy  dzierżawy dotyczy
nieruchomości  gruntowej  położonej  na  terenie  miasta  Bystrzyca  Kłodzka  przy  ulicy  Nadbrzeżnej.
(4 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/243/16
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy

Ad. 4. Ochrona zabytków w Gminie Bystrzyca Kłodzka.
Agnieszka  Jędrak  -  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w  dniu
13 lipca 2016 r. przyjęła informację dotyczącą ochrony zabytków w Gminie Bystrzyca Kłodzka. (13 za,
jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  podczas  omawiania  tego  punktu  na  komisji  nie  została
przedstawiona  informacja,  że  ZUK  przedstawił  materiały  o  remontach  na  12  obiektach,  które  są
w wykazie zabytków. 
Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Miejska zapoznała się z informacją o ochronie zabytków
w Gminie Bystrzyca Kłodzka.

Ad. 5.   Informacja z działalności spółek: ZWIK, ZUK, BCZ.  
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
przyjęła informację z działalności:
- Spółki Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2015. (13 za, jednogłośnie)
- Spółki Zakładu Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2015. (13 za, jednogłośnie)
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- Spółki Bystrzyckie Centrum Zdrowia w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2015. (13 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że na terenie gminy znajdują się 3 spółki,  z których każda jest
własnością  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka  a  obowiązkiem  radnych  jest  analizowanie  pracy  tych  spółek
i dbanie o to aby właściwie funkcjonowały i spełniały swoje zadanie. Radny podkreślił, że w poprzedniej
kadencji składał wniosek, aby radni spotkali się z członkami rad nadzorczych poszczególnych spółek,
ale jak zauważył nigdy do tego nie doszło. 
W oparciu o źródło:  Biuletyn  Informacji  Publicznej  dochody brutto z tytułu  zatrudnienia za 2015 rok
wyniosły:
Prezes Bystrzyckiego Centrum Zdrowia – 233 531,28 zł
Prezes Zakładu Usług Komunalnych – 175 104,62 zł
Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – 122 607,61 zł
Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej – 169 528,15 zł
Zastępca Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej – 152 403,60 zł
Sekretarz – 138 654,14 zł
Skarbnik – 142 019,18 zł.
Mieczysław  Kamiński  –  poprosił,  by  każdy  z  prezesów  wymienił  osoby  wchodzące  w  skład  rady
nadzorczej, powiedział, jak często rada się spotyka i jakie wynagrodzenie otrzymują członkowie rady.
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy podane wynagrodzenie jest netto czy brutto?
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że podane wynagrodzenia są kwotami brutto. Radny powiedział,
że spisał te wynagrodzenia z oświadczeń majątkowych, które są publicznie dostępne. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że jest 33 tys. straty na ściekach i 82 tys. straty na wodzie i poprosił
o szczegółowe informacje na ten temat.
Marta  Konieczna-Morawa –  powiedziała,  że  strata  wynika  z  likwidacji  środków trwałych  i  założeń
budżetowych sprzedaży ścieków na bieżący rok ( o 4 % więcej założono sprzedaż ścieków i wody), stąd
niedoszacowanie sprzedaży. Likwidacja środków trwałych ma związek z inwestycjami i wykonywanymi
zadaniami.  Ogólna  strata  zakładu  wynosi  390  tys.  zł  i  stanowi  różnicę  pomiędzy  przychodami
a kosztami. Główne koszty zakładu to koszty amortyzacji i koszty podatków.
Dariusz Piotrowski – zapytał, o wyjaśnienie sformułowań zawartych w przedłożonym materiale „spółka
w  2015  r.  i  w  dalszych  zamierza  podnieść  poziom  świadczenia  usług  w  zakresie  zbiorowego
zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  oraz  zwiększyć  niezawodność  w  ich
świadczeniu” oraz „zarząd spółki zamierza zwiększyć przychody oraz ograniczyć koszty jej działalności
by zapewnić jej rozwój”.
Marta  Konieczna-Morawa –  powiedziała,  że  zwiększenie  niezawodności  to  zmniejszenie  przerw
w dostawie wody, czyli ciągła naprawa, wymiana i budowa nowych sieci. Poziom świadczenia usług to
podejście do klienta a więc szkolenia kadry. 
Dariusz Piotrowski – zapytał, jak idzie podłączenie do sieci w Długopolu Dolnym?
Marta Konieczna-Morawa – powiedziała, że w Długopolu Dolnym jest 89% podłączonych osób do sieci,
zakład wysłał  po raz ostatni  monity do mieszkańców z informacją,  że dane zostaną przekazane do
gminy celem dalszych konsekwencji administracyjnych.
Marta  Konieczna-Morawa –  podkreśliła,  że  gmina  ma  zwodociągowanie  w  odniesieniu  do  ilości
miejscowości na poziomie 45%, wodociąg jest w 18 miejscowościach, a jeżeli chodzi o zwodociągowanie
w odniesieniu do ilości mieszkańców to jest ono na poziomie 75%, natomiast zwodociągowanie miasta
Bystrzyca Kłodzka jest na poziomie 94%. 
Marta Konieczna-Morawa – powiedziała,  że biorąc pod uwagę Bystrzycę Kłodzką,  Długopole Zdrój
i  Długopole  Dolne  to  skanalizowanie  w  stosunku  do  ilości  mieszkańców  jest  na  poziomie  54,8%,
natomiast w stosunku do ilości miejscowości na poziomie 7,5%.
Prezesi spółek ZWIK, ZUK i BCZ przedstawili składy rad nadzorczych, powiedzieli jak często rady się
spotykają i jakie wynagrodzenie otrzymują ich członkowie.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  przez  pewien  czas  w  bystrzyckich  spółkach  byli  ci  sami
członkowie rad nadzorczych, co stanowiło istotne naruszenie prawa.
Zastępca Burmistrza –  podkreśliła,  że członkowie  rad nadzorczych w spółkach odpowiadają całym
swoim prywatnym majątkiem za pracę w spółkach.
Marian Adamów – powiedział, że po przeprowadzonej kontroli w Wilkanowie tylko w 10 przypadkach
pomimo wystawionych  faktur  brak  było  potwierdzonego  wpływu  ścieków na  oczyszczalnię  ścieków.
Radny zapytał prezes ZWIK gdzie to pojechało?
Marta Konieczna-Morawa – odpowiedziała, że ścieki nie trafiły do zakładu.
Dariusz Piotrowski –  zapytał  co  się  dzieje  z  Funduszem Norweskim,  że  te  pieniądze  jeszcze  nie
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wróciły.
Jarosław Surówka –  odpowiedział,  że taka jest  specyfika  Funduszu Norweskiego  i  żeby zapewnić
płynność  środków  finansowych  dla  podmiotów  korzystających  z  tego  funduszu  NFZ  uruchomił
mechanizm pomocowy. W ramach funduszu można otrzymać 80% dofinansowania, natomiast wadą jest
to,  że  nie  można  otrzymać  dotacji  na  przygotowanie  dokumentacji  projektowej,  która  jest  bardzo
kosztowna.
Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Miejska zapoznała się z informacją  z działalności spółek:
ZWIK, ZUK, BCZ.

Ad.6.   Realizacja inwestycji w gminie.  
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2016 r.
przyjęła informację dotyczącą realizacji i zaawansowania inwestycji na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.
(12 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że remont drogi  wewnętrznej  w Starym Waliszowie  (działka nr
1051) w kierunku posesji nr 2 i cmentarza na długości 210 metrów, której wartość wynosi 146 473,00 zł
zmierza ku końcowi i zapytał  czy posesja nr 2 jest posesją Burmistrza i czy ta droga znajduje się z
prawej czy z lewej strony cmentarza?
Julian Drożdż - powiedział, że jest to droga w Starym Waliszowie wzdłuż murów prowadząca na cmentarz
parafialny, posesja nr 2 znajduje się z lewej strony drogi.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że w sprawie budowy oświetlenia parkowego na ulicy Modrzewiowej radny
wnioskował o 2 lampy i zapytał, czy one będą?
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że   termin  realizacji  zmiany  sposobu  użytkowania  lokalu  przy  ulicy
Strażackiej upływa 31 lipca br. i zapytał, jak wygląda sytuacja? 
Adam Małek – odpowiedział, że wszystkie prace odbywają się zgodnie z harmonogramem.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że w budżecie jest zabezpieczone 600 tys. zł na ulicę Słowackiego i zapytał
czy kosztorys inwestorski zlecony 20 stycznia br. do aktualizacji  jest zrobiony i jaka jest jego kwota?
Dariusz Piotrowski – zapytał Zastępcę Burmistrza czy coś wiadomo z ulicą Słowackiego?
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma możliwości, aby dofinansować to
zadanie  dodatkowymi  środkami,  ale  jak  tylko  pojawi  się  taka możliwość  to  gmina  na pewno z  niej
skorzysta.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że 20 stycznia br. została zlecona aktualizacja kosztorysu inwestorskiego na
ul. Słowackiego i radny spytał jaka jest kwota zadania wynikająca z aktualnego kosztorysu?
Adam Małek – odpowiedział, że udzieli tej informacji w terminie późniejszym.
Mieczysław  Kamiński  –  przeprosił  radnych  za  wprowadzenie  w  błąd,  gdyż  zgodnie  z  projektem
w Przedszkolu Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej pojawią się 3 nowe sale zamiast 2, o których wcześniej mówił
radny.  Radny zauważył,  że w bieżącym roku nie pozyskano większości środków na drogi.  Pieniądze
będą  na  ul  Leśną  i  w  Wilkanowie  jest  realizowana  droga.  Zdaniem  radnego  najważniejsze  drogi
w gminie prawdopodobnie nie będą remontowane.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że chce zwrócić uwagę na kostkę na ul. Kasztanowej od ulicy Ogrodowej
pod górę odcinek ok. 50 – 100 metrów, po której nie idzie już wjechać.
Mieczysław  Kamiński  –  poparł  w  wypowiedzi  radnego  Piotrowskiego,  że  po  kostce  na  ulicy
Kasztanowej nie da się przejechać, by czegoś nie uszkodzić. Radny zauważył, że ktoś źle postawił znak
zakaz wjazdu 2,5 tony na ul. Kasztanowej za kontenerami zamiast na Placu Kościuszki przy zjeździe
z ul. Wojska Polskiego i prosił o interwencję w tej sprawie.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że w Przedszkolu Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej zostanie wykonane
m.in.  dostosowanie  budynku  do  osób  niepełnosprawnych,  zmiana  układu  funkcjonalnego  budynku,
utworzenie centralnej jadalni, remont kuchni, montaż podnośnika dla osób niepełnosprawnych, wymiana
wszystkich  instalacji,  pokrycia  dachowego  na  budynku,  zmianę  sposobu  ogrzewania  na  gazowe,
adaptację  poddasza  na  trzy  sale  lekcyjne,  częściowe  zagospodarowanie  terenu,  droga  dojazdowa,
parking, wymiana ogrodzenia, zakup nowego wyposażenia.
Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Rada Miejska  zapoznała  się  z  informacją  dotyczącą  realizacji
inwestycji w gminie.

 Ad.7. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
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Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30
czerwca 2016 r. i XXVII sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 01 lipca 2016 r.

Dariusz Piotrowski – zgłosił następujące uwagi do protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu
30 czerwca 2016 r. :
1/ str. 5 dot. wypowiedzi radnego Kamińskiego, cyt.:
 „Mieczysław Kamiński - powiedział, że kilkutysięczne podwyżki dla sołtysów nie przewrócą budżetu i
nie  pojawi  się  zarząd  komisaryczny  …”,  zdaniem radnego Mieczysław Kamiński  mówiąc  to miał  co
innego na myśli a czytający protokół mogą pomyśleć, że sołtysi otrzymali kilkutysięczne podwyżki.
Mieczysław Kamiński - powiedział, że podtrzymuje swoje słowa, bo tak faktycznie powiedział i tak ma
być zapisane.
2/  str. 7 dot. głosowania nad zamknięciem dyskusji, cyt.:
„Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Klajna o zamknięcie dyskusji pod głosowanie.
Rada w obecności  12 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących
się  wniosek  przyjęła”  –  a  powinno  być:  „Przewodniczący  Rady poddał wniosek  radnego  Klajna
o zamknięcie  dyskusji  pod głosowanie.  Rada w obecności   12  radnych,  w głosowaniu  jawnym,  10
głosami za, przy 2 głosach przeciwnych wniosek przyjęła”.
Mieczysław Kamiński – zgłosił następujące uwagi do protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej odbytej w
dniu 30 czerwca 2016 r. :
1/ str. 10 dot. wypowiedzi radnego, cyt.:
„Mieczysław Kamiński – powiedział, że teraz tylko pani Prezes ZWIK ma problemy, Pani Urantówka” –
a powinno być:  „Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że teraz tylko pani Prezes ZWIK ma problemy
i Pani Urantówka ma problemy”.
2/ str. 10 dot. wypowiedzi radnego, cyt.:
„Mieczysław Kamiński –  powiedział, że jeżeli chodzi o kawałek parku, to był mały domek, gdzie gmina
przenosiła Ośrodek Szkolno-Wychowawczy z Bystrzycy Kłodzkiej do Długopola Zdroju. Dyrektor tego
ośrodka  Pani  Joanna  Wilewska  dostała  tam przydział  mieszkania,  a  że  trudno  było  wtedy  kupić
mieszkanie bez kawałka gruntu, w związku z tym ten „kawałeczek” został sprzedany. Radny zauważył,
że z drugiej strony parku zostało sprzedanych za Pani Surmy i za Pana Krynickiego szereg działek,
które też kiedyś wchodziły w skład parku.”  a powinno być:  „Mieczysław Kamiński  –  powiedział, że
gmina przenosiła Ośrodek Szkolno-Wychowawczy z Bystrzycy Kłodzkiej do Długopola Zdroju a dyrektor
tego ośrodka Pani Joanna Wilewska dostała przydział mieszkania  w małym domku na terenie parku,
a że trudno było wtedy kupić mieszkanie bez kawałka gruntu, w związku z tym ten „kawałeczek” został
sprzedany. Radny zauważył, że z drugiej strony parku zostało sprzedanych za Pani Surmy i za Pana
Krynickiego szereg działek, które też kiedyś wchodziły w skład parku.”
Przewodniczący Rady – poinformował,  że powyższe uwagi  dotyczące wypowiedzi  radnych zostaną
sprawdzone.

W związku z tym, że nie było dalszych uwag, Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie.
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  przyjęła protokół z XXVI sesji
Rady Miejskiej z dnia 30 czerwca 2016 r.

Mieczysław Kamiński – powiedział, że zgodnie ze statutem gminy, na BIP-ie powinny być zapisy audio
z sesji Rady Miejskiej i zapytał, co się dzieje w tej kwestii?
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że prace nad udostępnieniem audio na BIP w dalszym ciągu
trwają.

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej z dnia
01 lipca 2016 r. pod głosowanie.
Rada w obecności 12 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za,  przyjęła protokół z XXVII sesji
Rady Miejskiej z dnia 01 lipca 2016 r.

Ad. 8. Informacje Burmistrza. 
     1 / Gospodarka lokalowa:
- lokale użytkowe przejęte: 1, wytypowane do przetargu: 0; przeznaczone do sprzedaży: 0,
- lokale użytkowe oddane w najem: w drodze przetargu - 0, w drodze rokowań - 0,
- pozyskane mieszkania: 0,
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-przydzielone mieszkania: 0, po zakończonym remoncie kapitalnym - 0, do remontu kapitalnego - 0, 
na podstawie wyroku eksmisyjnego - 0.

- zamiany mieszkań:
•    wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0,
•   urzędu (eksmisja) - 0.

2/ Gospodarka mieniem gminnym:
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 4, w tym:

• lokale mieszkalne: 4, budynki (budowle): 0,
• lokale użytkowe: 0, nieruchomości niezabudowane : grunty rolne - 0, działki budowlane - 0, 

zamiana - 0,
•     nieruchomości zabudowane -0,

- nabyte nieruchomości gruntowe - 0,
- dzierżawa  gruntów  rolnych:  23,  w  tym:  grunty  rolne:  nowe  -17,  przedłużenia  -  0;  ogródki
przydomowe:  nowe  -  5,  przedłużenia  -  0;  grunty  pod  garaże:  nowe  -  0,  przedłużenia  -  0;
pomieszczenia gospodarcze: nowe: 0; grunty pod parking: nowe - 0; grunty pod reklamy: nowe - 0,
grunty pod ogródkami letnimi: nowe - 0, przedłużenia - 0, inne: nowe - 1, przedłużenia - 0.
- nieruchomości zabudowane aport na rzecz spółki - 0,
- nabycie nieruchomości – 1,
- najem lokalu mieszkalnego – 1, 
- nieruchomości zabudowane oddane w dzierżawę – 0.
3/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 13 
4/ Zgony:12
5/ Urodzenia:  1

Ad. 9. Zapytania radnych.  
Brak zapytań ze strony radnych.

  Ad. 10.  Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady - poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma:
-  z  Ministerstwa  Kultury,  Sztuki  i  Dziedzictwa  Narodowego  w  sprawie  udzielenia  Gminie  dotacji
w wysokości 180 000 ,00 zł na prace związane z systemem fortyfikacji średniowiecznych oraz dotacji
w wysokości 139 530,00 zł na Basztę Kłodzką.

Ad. 11.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Mieczysław Kamiński –  powiedział,  że nie wie komu ma podziękować za remont schodów łączący
ul. Starobystrzycką z ul. Krakowską. Radny zauważył, że wiele wniosków do budżetu składał, między
innymi  ten,  na  remont  schodów,  ale  nigdy  nie  były  uwzględniane.  Radny  podziękował  za  remont
schodów.
Leszek Stróż – w imieniu własnym, organizatorów i mieszkańców Starej Łomnicy zaprosił wszystkich na
14 sierpnia br. na godz. 13. 00 na obchody 700 – lecia  Starej Łomnicy.
Marian Adamów – zaprosił obecnych na 16 lipca br. na zawody strażackie i festyn w Wilkanowie.
Dariusz Piotrowski -  zaprosił  obecnych na 16 lipca br.  na godz.  11.00 na  III  zawody Skate Park
i 27 lipca br. na I zawody  Workout, organizowane między blokiem 5 a 9.
Leszek Stróż – sekretarz sesji -  poinformował, że do sekretarza sesji wpłynęły dwa wnioski. 
Sekretarz sesji odczytał pierwszy wniosek: „Niniejszym składam wniosek formalny by uchwały, które na
mocy prawa muszą być opiniowane przez inne organy przed wysłaniem wniosku o ich opiniowanie przez
różne organy były najpierw zatwierdzone przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. Wniosek podpisany
przez Dariusza Piotrowskiego”.
Zastępca Burmistrza – powiedziała,  że prosi radcę prawnego, by wypowiedział  się w kwestii  słowa
„zatwierdzone” użytego we wniosku czy nie powinno być słowo „zaopiniowane”.
Marek Ociepa – powiedział, że właściwszym słowem jest słowo „zaopiniowane” i takie słowo powinno
znaleźć się w przedmiotowym wniosku.
Leszek Stróż – sekretarz sesji -   powiedział, że słowo we wniosku „zatwierdzone” zamienione zostaje
na  słowo „zaopiniowane”.

Przewodniczący Rady poddał przedmiotowy wniosek radnego Dariusza Piotrowskiego pod głosowanie.
Rada w obecności  12 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła.
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Sekretarz sesji odczytał drugi wniosek: „pkt 1. Proszę o podanie do publicznej wiadomości warunków
technicznych z rozporządzenia ministra infrastruktury,  budowy i usytuowania kompostowników. pkt 2.
Warunki jakie musi spełnić osoba fizyczna ubiegająca się o pozwolenie wywozu nieczystości płynnych
ze zbiorników bezodpływowych” Wniosek podpisany parafką przez Mariana Adamowa”.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że wniosek radnego Adamowa jest bardzo dobrym pomysłem i prosił
o dodanie do wniosku studni i przydomowych oczyszczalni ścieków.

Przewodniczący  Rady poddał przedmiotowy wniosek  radnego  Mariana  Adamowa  pod  głosowanie.
Rada w obecności  14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła.

Ad.12.  Zamknięcie obrad.   
Wobec wyczerpania porządku obrad i braku uwag złożonych na piśmie sekretarzowi – Przewodniczący
podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady
dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 1251. 
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